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 Referat fra kredsmøde 01-19 

Mødedato og tid Onsdag d. 23. januar kl. 18.00  

Sted Vallensbæk Rådhus, mødelokale Sletten 

Mødeleder Niels Egeberg 

Referent Anne Wilms 

Emne Kredsbestyrelsesmøde  

Deltagere Niels, Ole, Arne & Anne samt kredskonsulent Nina 

Fraværende Tonny & Kurt 

  

Referat sendes i øvrigt til Friluftsrådets sekretariat 

 

 

1. Velkomst til Nina 
Nina Lemkov præsenterede sig selv og informerede om igangværende projekter hos centralt hos 
Friluftsrådet. 

2. Formel godkendelse af referat 05-18 
Godkendt. 

3. Tilbagemelding fra formanden 
Niels informerede om igangværende projekter: 

• Ny webmail giver udfordringer – Niels orienterede om, at vores kreds’ webmail funge-

rer. Niels sender guide til kredsbestyrelsen. 

• Harrestrup i høring – klimatilpasningsprojekt, som berører bl.a. Albertslund, Glostrup, 
Hvidovre & Rødovre. Der sendes høringssvar fra regionen i samarbejde med sekretaria-
tet. 

• Ole & Niels har deltaget i konference om frivillighed. 
• Niels har modtaget materiale om Danske Naturparker – der kommer flere på et senere 

tidspunkt. 

• Regionsmøde afholdes 20. eller 21. februar med fokus på O5 forundersøgelse. 
 

4. Tilbagemelding fra sekretariatet 
Nina informerede fra sekretariatet: 

• Der er meget stor fokus på at få afholdt årsmøder i de 3 lokale friluftsrådet (pilot grup-
per). 

• Fingerplanen – herunder også Københavns udvikling og Strandparken 
• Team Adgang – med fokus på hvordan kommunerne håndterer nedlæggelse af bl.a. 

markveje (i forhold til naturbeskyttelsesloven). 

5. Planlægning af kredsrepræsentantsskabsmøde 
Mødet flyttes til 27. marts 2019. 
Forsøges afholdt på Vallensbæk Rådhus (Ole reserverer). 
Niels kontakter Thomas Back (FR HB) for deltagelse. 
Anne udarbejder invitation (og sender). 
Emne: Konsekvenser af den nye Fingerplan bl.a. med fokus på Strandparken (Nina forhører sig 
hos FR politisk konsulent Anker Madsen – om mulighed for indlæg. 
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6. Kredsens hjemmeside 
Anne har været i FR sekretariat og modtaget træning i hjemmesiden. Pt. består kredsens hjem-

meside ”kun” af referater og information om medlemmer af kredsbestyrelsen. Anne viste bl.a. 
kreds Sydvestsjælland”, som inspiration. 
Det blev aftalt, at der til næste møde skal udarbejdes information, som foreslås lagt på hjemmesi-
den. 
På forrige møde blev følgende ønsker fremlagt: 

a. Opgavefordeling 
b. Projekter 

c. Nyheder 
d. Referater (og indkaldelser) 
e. KFO 
f. Links til f.eks. grønne råd, agendaråd osv. 

7. Kredsbestyrelsesseminar 
Der bliver afholdt kredsbestyrelsesseminar d. 28.-30. marts i Faaborg. 

8. Hyldager Bakker - projektet 
Arne informerede om status for projektet – der er ikke sket meget siden seneste møde. Men der 
afventes invitationer til nye workshops, hvor arkitekterne forventes at fremlægge deres bud på 
projektet med indarbejdelse af input fra diverse workshops. 

Der er meget fokus på friluftsaktiviteter og faunapassager. 

9. Udviklingen af Strandparken 
Anne havde inden mødet hørt i radioen, at regeringen kom med et udspil til Fingerplanen med 
bl.a. ændringer i Strandbeskyttelseslinjerne i Strandparken. Det blev derfor aftalt at Ole samler 
input til høringssvar. 

Niels mente, at FR region Hovedstaden ville sende høringssvar på Fingerplanen (og herunder også 
på Strandparken), men at kredsen også kunne sende høringssvar. I forbindelse med Strandparken 
mente Anne, at FR bør lave ét høringssvar – og at det burde komme fra enten FR centralt eller fra 
kreds Storkøbenhavn Vest i samarbejde med kreds Roskilde (Greve kommune). Ole informerede 

om, at der p.t. eksisterer et samarbejde med DN vedr. Strandparken. Ole blev tovholder på hø-
ringssvar. 
 

10. Projekter 

a. St. Vejleå 

Arne informerede om projektet. Der afventes politisk forankring af projektet samt godkendelse 
i de 3 kommuner. 

b. Ridestier 

Niels informerede om projektet. Nina er rytter, og kunne informere om, at der sidder en per-
son i Jylland (samarbejde mellem DRF, DI og DIF), som præcis arbejder med denne problem-
stilling. Nina arrangerer kontakt. 

c. Sejlbjerg Mose 

Niels informerede om projektet. HT Agenda 21 stigruppe arbejder på etablering af sti. HT 
Agenda 21 skovrejsningsgruppe arbejder på erstatningsskov for den fældede fredsskov. 
FR er ikke længere en del af projektet, hvorfor punktet udgår. 

d. Andre 

Ingen 
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11. Udlodningsmidler 
4 ansøgninger blev gennemgået – KB havde ingen kommentarer. 

12. Bordet rundt – hvad sker der i kommunerne nu 
Albertslund 

Fælles om Albertslund – kommunalt oplæg om frivillighed i Albertslund. Albertslund Naturgruppe 
har sendt høringssvar med natur og friluftsliv i fokus. 
 
Brøndby 

 Ingen informationer 
 

Glostrup 

Møde i Grønt Råd i februar med fokus på Ejby Mose og Harrestrup Å. 
 
Høje Tåstrup 
Agenda 21 råd møde med fokus på stier og affald. 
 
Ishøj 
Ingen informationer 

 
Vallensbæk 
Ekstra ordinært Agenda 21 møde med planlægning af affaldsdag. 
Stormfoldssikring af havnene i Køge Bugt – Ole arbejder videre med det. 

 
Hvidovre 

Grønt råd forventes opstartet 31. januar. 
 

13. Eventuelt 
Datoer for arrangementer i 2019: 
27. marts (kredsrepræsentantsskabsmøde) kl. 19:00 (kl. 18:00 for KB) 

 
 

Forkortelser: 
FR  Friluftsrådet 

KB  Kredsbestyrelse 
HB  Hovedbestyrelsen 
DN  Danmarks Naturfredningsforening 
DRF  Dansk Rideforbund 
DI  Dansk Islandshesteforening 
DIF  Danmarks Idræts Forbund 

KFO  Kommunalt Friluftsoplæg 
O5  Ring 5 
HT  Høje Tåstrup 


